
Protokół Nr 5/2011
z posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury

z dnia 2 czerwca 2011 r. 

Obecni wg załączonej listy obecności.

Przewodniczący Komisji Pan Stanisław Kazimierski przywitał obecnych i zapoznał z 
następującym porządkiem posiedzenia:

 1. Opinia do projektów uchwał w sprawach:
a) przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu za 2010 rok.
b) absolutorium dla Wójt Gminy Janowiec Kościelny za rok 2010.
c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2011 – 2019. 
d) zmiany uchwały budżetowej na 2011 r. 
e) przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe zaopatrzenie 

w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków.
f) ustalenia dni i godzin otwierania oraz zamykania placówek handlu detalicznego, 

zakładów gastronomicznych i zakładów usługowych na terenie Gminy Janowiec 
Kościelny. 

g) przystąpienia w 2011 r. do realizacji projektu systemowego współfinansowanego z 
Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki 2007-2013, Priorytet VII Promocja Integracji Społecznej, Działanie 7.1 Rozwój 
i upowszechnianie aktywnej integracji, Poddziałanie 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie 
aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej – projekt „Inicjatywa na rzecz 
integracji w gminie Janowiec Kościelny”. 

h) trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 
w Janowcu Kościelnym oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

i) uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Janowiec 
Kościelny

j) zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Janowiec – Jastrząbki, Janowiec-Zdzięty 
i Leśniewo Wielkie na lata 2011-2016.

k) zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Górowo – Trząski na lata 2011-2016.
l) zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Pokrzywnica Wielka na lata 2011-2016
m) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym 

Zaborowo. 
n) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Nowa 

Wieś Wielka. 
o) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym 

Powierż. 
p) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Nowa 

Wieś Dmochy.
q) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym 

Safronka
r) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym 

Wiłunie. 
 2. Wniosek Nidzickiego Funduszu Lokalnego o dofinansowanie przez Gminę Janowiec 

Kościelny konkursu grantowego w ramach programu Działaj Lokalnie. 
 3. Omówienie tematu dotyczącego przygotowania dokumentacji technicznej na budowę 

wodociągów i rozwiązania problemu gospodarki wodno-ściekowej w Safronce.
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 4. Temat rozliczenia umowy na wykonanie projektu technicznego dla centrum wsi 
Janowiec Kościelny.

 5. Sprawy różne. 

Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniego 
posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury z dnia 17 marca 2011 r. oraz posiedzenia wspólnego 
Komisji Oświaty i Kultury oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu z dnia 23 marca  
2011 r. 

Kto jest za przyjęciem protokołu z dnia 17 marca 2011 r.?

7 – za
0 – przeciw 
0 – osoby wstrzymały się od głosu.

Kto jest za przyjęciem protokołu z dnia 23 marca 2011 r.?

7 – za
0 – przeciw 
0 – osoby wstrzymały się od głosu.

Przewodniczący zadał pytanie o wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.

 Radny  Tomasz  Zakrzewski  zaproponował,  aby  do  porządku  obrad  wprowadzić 
uchwałę w sprawie uznania rolnictwa za priorytet polskiej prezydencji w Unii Europejskiej i  
wyrównania  dopłat  rolniczych dla  Polski,  o  podjęcie  której,  pismo do radnych  skierował 
Prezes Prawa i Sprawiedliwości. 

Przewodniczący zadał pytanie: 

Kto jest za wprowadzeniem powyższej uchwały do porządku obrad jako pkt. 1 s.?

Komisja jednogłośnie (7 – za) przyjęła proponowane zmiany. 

Ad. pkt 1 a.
Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu za 2010 rok. 

Komisja przystąpiła do rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu.  Skarbnik 
Gminy omówiła bilanse poszczególnych jednostek budżetowych, rachunek zysków i strat,  
zestawienie zmian w funduszu. Udzieliła wyjaśnień na zadawane pytania. 

Po analizie sprawozdania Przewodniczący zaproponował głosowanie. 

Kto jest za przyjęciem sprawozdania z wykonania budżetu za 2010 rok. 

6 – za
0 – przeciw
1 – wstrzymujący

Komisja przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 
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Ad.pkt. 1 b.

Absolutorium dla Wójta Gminy Janowiec Kościelny. 

Skarbnik  Gminy  odczytała  opinię  komisji  rewizyjnej  dotyczącej  udzielenia  Wójtowi 
absolutorium  oraz  Uchwałę  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w 
Olsztynie  w  sprawie  zaopiniowania  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Janowiec 
Kościelny  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Wójtowi.  Komisja  Rewizyjna  wydała 
pozytywną opinię o wykonaniu budżetu Gminy Janowiec Kościelny za 2010 rok i wystąpiła z 
wnioskiem o udzielenie Wójtowi absolutorium. 

Komisja przystąpiła do głosowania. 

Kto jest za udzieleniem absolutorium Wójtowi z tytułu wykonania budżetu za rok 2010 ?

7– za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący

Komisja  jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały. 

Ad. pkt. 1 c. 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2011 – 2019. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła zakres zmian – dochody uległy zwiększeniu ze względu na 
otrzymane  środki  finansowe  z  Urzędu  Wojewódzkiego  w  Olsztynie,  przeznaczone  na 
zadania zlecone Gminy. Wraz ze zmianą Wieloletniej Prognozy Finansowej niezbędne jest 
wprowadzenie powyższych zmian do budżetu na 2011 rok. 

Głosowanie: 
Kto jest za wprowadzeniem zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2011-

2016?

7– za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący

Komisja  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Ad. pkt. 1 d.
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2011 r. 

Skarbnik  wyjaśniła,  że  otrzymane środki  finansowe  przeznaczone  są  na  ochronę 
środowiska.  W  związku  z  tym  zwiększa  się  plan  dochodów  budżetu  gminy  oraz  plan 
wydatków budżetu gminy o kwotę 3 028,08 zł. 

Głosowanie: 
Kto jest za wprowadzeniem zmian do uchwały budżetowej na 2011 r.?
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7– za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący

Komisja  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Ad. pkt. 1 e.
Projekt  uchwały  w  sprawie  przedłużenia  czasu  obowiązywania 

dotychczasowych taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków.

Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej Halina Wyszyńska skierowała do Rady 
Gminy wniosek o przedłużenie terminu obowiązywania uchwały Nr XXXIV/199/10 z dnia 28 
kwietnia  2010  r.  zatwierdzającej  taryfy  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe 
odprowadzenie ścieków do dnia 31 grudnia 2011 r. Przedłużenie związane jest ze zmianą 
okresu rozliczeniowego z półrocznego na dwumiesięczny i przeprowadzenia szczegółowej 
kalkulacji kosztów ponoszonych na dostarczanie wody i odbiór ścieków. Kierownik dodała, 
że hydrofornie i oczyszczalnia wymagają remontu, sieć kanalizacyjna również, dlatego też 
jest  w  trakcie  przygotowywania  nowej  kalkulacji  kosztów,  a  następnie  przeprowadzenia 
procedury  zatwierdzającej  taryfy  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowy  odbiór 
ścieków. 

Kierownik poinformowała, że w najbliższym czasie zostanie ogłoszony przetarg na 
zakup drewna opałowego.

Na prośbę komisji Kierownik wyjaśniła również, jakie są zasady własności przyłączy 
wodociągowych i kanalizacyjnych i pokrywanie kosztów naprawy awarii. 

Przewodniczący skierował prośbę o przygotowanie zestawienia wraz z odwołaniami 
do ustawy w kwestii własności i odpowiedzialności mieszkańców za sieć wodociągową. 
Następnie Komisja przystąpiła do głosowania:

Kto jest za przedłużeniem czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków?

7– za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący

Komisja  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Ad. pkt. 1 f.
Projekt uchwały w sprawie ustalenia dni i  godzin otwierania oraz zamykania 

placówek handlu detalicznego, zakładów gastronomicznych i zakładów usługowych 
na terenie Gminy Janowiec Kościelny. 

Sekretarz Gminy wyjaśniła,  iż  projekt  uchwały uwzględnia aktualnie  obowiązujące 
przepisy w tej sprawie. Głównym przesłaniem orzeczeń sądów jest kierowanie się zasadą, 
aby w uchwałach nie ograniczać swobody prowadzenia działalności gospodarczej. Wobec 
tego najbardziej optymalnym jest umożliwienie funkcjonowania placówek przez całą dobę. 
W przypadku zakłócania  porządku publicznego organy do tego upoważnione dysponują 
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szerokim wachlarzem aktów prawnych, które można stosować w egzekwowaniu porządku 
publicznego. 
Następnie Komisja przystąpiła do głosowania:

Kto  jest  za  przyjęciem uchwały w sprawie  ustalenia  dni  i  godzin  otwierania  oraz 
zamykania  placówek  handlu  detalicznego,  zakładów  gastronomicznych  i  zakładów 
usługowych na terenie Gminy Janowiec Kościelny. 

6– za
0 – przeciw
1 – wstrzymujący

Komisja  pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Ad. pkt. 1 g.
Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  w  2011  r.  do  realizacji  projektu 

systemowego  współfinansowanego  z  Europejskiego  Funduszu  Społecznego  w 
ramach  Programu  Operacyjnego  Kapitał  Ludzki  2007-2013,  Priorytet  VII  Promocja 
Integracji  Społecznej,  Działanie  7.1  Rozwój  i  upowszechnianie  aktywnej  integracji, 
Poddziałanie  7.1.1  Rozwój  i  upowszechnianie  aktywnej  integracji  przez  ośrodki 
pomocy  społecznej  –  projekt  „Inicjatywa  na  rzecz  integracji  w  gminie  Janowiec 
Kościelny”. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy społecznej wyjaśniła zasady przystąpienia do 
projektu. Głównym jego celem jest zaktywizowanie społeczno-zawodowe w 2011 r. 21 osób 
w  wieku  15-64  lat  zagrożonych  wykluczeniem  społecznym  na  terenie  gminy  Janowiec 
Kościelny. Osoby te uczestniczą w szkoleniach m.in. mała gastronomia, kurs nowoczesny 
sprzedawca, kurs przedsiębiorczości, warsztaty psychologiczne itp. Osoby które brały udział 
w projekcie w poprzednich latach nie mogą brać udziału obecnie. 

Głosowanie: 
Kto jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?

7– za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący

Komisja  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Ad. pkt. 1 h.
Projekt  uchwały  w  sprawie  trybu  i  sposobu  powoływania  i  odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Janowcu Kościelnym oraz szczegółowych 
warunków jego funkcjonowania. 

Kierownik Jadwiga Komorowska wyjaśniła,  że uchwała ta  została  już przez Radę 
Gminy  podjęta,  lecz  została  uchylona  w  całości   rozstrzygnięciem  nadzorczym  przez 
Wojewodę.  Powodem  był  błędny  zapis  dotyczący  wejścia  uchwały  w  życie.  Zostało  to 
zmienione. 
Następnie Komisja przystąpiła do głosowania:

Kto jest za przyjęciem uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 
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członków  Zespołu  Interdyscyplinarnego  w  Janowcu  Kościelnym  oraz  szczegółowych 
warunków jego funkcjonowania. 

7 – za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Ad. pkt. 1 i.
Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  regulaminu  utrzymania  czystości  i 

porządku na terenie gminy Janowiec Kościelny

Kierownik  referatu  gospodarki  terenowej  wyjaśnił,  że  na  terenie  gminy  Janowiec 
Kościelny  obowiązywała  uchwała  podjęta  26  kwietnia  2006  roku,  jednakże  Prokurator 
Rejonowy w Nidzicy wniósł skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie 
na  ten  akt  prawny.  Rozprawa  odbędzie  się  20  czerwca  br.  W  związku  z  tym 
przygotowaliśmy  nowy  projekt  Regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie 
Gminy Janowiec Kościelny uwzględniający zarzuty Prokuratora. Projekt Regulaminu został 
pozytywnie  zaopiniowany  przez  Państwowego  Powiatowego  Inspektora  Sanitarnego  w 
Nidzicy. 

Komisja zwróciła uwagę na problem zbiórki starych opon i proponują zorganizowanie 
zbiórki  tego odpadu. Kierownik zapewnił,  że będzie miał  powyższy problem na uwadze. 
Wyjaśnił również, jakie odpady odbierane są przez EZG „Działdowszczyzna”. W ostatnim 
czasie  był  odbiór  zużytego sprzęty elektrycznego i  elektronicznego,  który Samorządowy 
Zakład  Gospodarki  Komunalnej  przyjmuje  i  magazynuje  do  czasu  odbioru  przez 
Ekologiczny Związek Gmin. 

Wyjaśnił również kwestię azbestu. Gmina Janowiec Kościelny ma zinwentaryzowany 
azbest, Starostwo Powiatowe także przeprowadza inwentaryzację na terenie całego powiatu 
w  czerwcu  i  lipcu.  Dane  są  im  niezbędne  do  opracowania  „Programu  inwentaryzacji  i 
usuwania wyrobów zawierających azbest na lata 2011-2032 dla Powiatu Nidzickiego”. 

Po  dyskusji  kierownik  Stanisław  Wrzeszczyński  uwzględnił  zmiany  Regulaminu 
proponowane przez Komisję. 
Przewodniczący zaproponował głosowanie. 

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie gminy Janowiec Kościelny?

7 – za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący

Komisja jednogłośnie przyjęła omawiany projekt uchwały. 

Ad. pkt. 1 j.
Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  Planu  Odnowy  Miejscowości 

Janowiec – Jastrząbki, Janowiec-Zdzięty i Leśniewo Wielkie na lata 2011-2016.

Pani Wójt wyjaśniła, że przygotowane zostały kolejne Plany Odnowy Miejscowości i 
sporządzane będą następne, aby każde sołectwo miało swój Plan. 
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Głosowanie:
Kto  jest  za  przyjęciem projektu  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  Planu  Odnowy 

Miejscowości  Janowiec – Jastrząbki,  Janowiec-Zdzięty i  Leśniewo Wielkie na lata 2011-
2016.?

7 – za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący

Komisja jednogłośnie przyjęła omawiany projekt uchwały. 

Ad. pkt. 1 k.
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Górowo 

– Trząski na lata 2011-2016.

Kto  jest  za  przyjęciem projektu  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  Planu  Odnowy 
Miejscowości Górowo – Trząski na lata 2011-2016?

7 – za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący

Komisja jednogłośnie przyjęła omawiany projekt uchwały. 

Ad. pkt. 1 l.
Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  Planu  Odnowy  Miejscowości 

Pokrzywnica Wielka na lata 2011-2016

Kto  jest  za  przyjęciem projektu  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  Planu  Odnowy 
Miejscowości Pokrzywnica Wielka na lata 2011-2016?

7 – za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący

Komisja jednogłośnie przyjęła omawiany projekt uchwały. 

Ad. pkt. 1 m.
Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości 

położonej w obrębie ewidencyjnym Zaborowo. 

Kierownik Wrzeszczyński wyjaśnił, że działki przeznaczone na sprzedaż są to działki, 
które gmina uzyskała w wyniku wcześniejszej zamiany z panem Bogusławem Kwiatkiem. Są 
to działki uzbrojone, przyległe do siebie. Zebranie wiejskie wyraziło zgodę na sprzedaż obu 
działek. 

Kto  jest  za  przyjęciem  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie 
nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Zaborowo?
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7 – za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący
Komisja jednogłośnie przyjęła omawiany projekt uchwały. 

Ad. pkt. 1 n. 
Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości 

położonej w obrębie ewidencyjnym Nowa Wieś Wielka. 

Kierownik  wyjaśnił,  że  jest  to  działka  zabudowana  budynkiem  po  byłej  szkole 
podstawowej w Nowej Wsi Wielkiej.  Obecnie znajduje się tam kontener telekomunikacji,  
zatem  musimy  najpierw  wydzielić  geodezyjnie  tę  część  działki,  następnie  rozpocząć 
procedurę przetargową. Mieszkańcy wyrazili zgodę na zbycie tej nieruchomości. 

Komisja przystąpiła do głosowania. 

Kto  jest  za  przyjęciem  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie 
nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Nowa Wieś Wielka?

7 – za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący

Komisja jednogłośnie przyjęła omawiany projekt uchwały. 

Ad. pkt. 1 o.
Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości 

położonej w obrębie ewidencyjnym Powierż.  

Kierownik  Wrzeszczyński  przedstawił  lokalizację  przedmiotowej  działki.  Komisja 
uznała, że skoro mieszkańcy wyrazili zgodę, brak jest przeciwwskazań do sprzedaży. 

Głosowanie:

Kto  jest  za  przyjęciem  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie 
nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Powierż?

7 – za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący

Komisja jednogłośnie przyjęła omawiany projekt uchwały. 

Ad. pkt. 1 p.
Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości 

położonej w obrębie ewidencyjnym  Nowa Wieś Dmochy.  

Kierownik  Wrzeszczyński  przedstawił  lokalizację  przedmiotowej  działki.  Komisja 
uznała, że skoro mieszkańcy wyrazili zgodę, brak jest przeciwwskazań do sprzedaży. 
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Głosowanie:

Kto  jest  za  przyjęciem  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie 
nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym  Nowa Wieś Dmochy?

7 – za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący

Komisja jednogłośnie przyjęła omawiany projekt uchwały. 
 

Ad. pkt. 1 q.
Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości 

położonej w obrębie ewidencyjnym Safronka.  

Kierownik  Wrzeszczyński  przedstawił  lokalizację  przedmiotowej  działki.  Komisja 
uznała, że skoro mieszkańcy wyrazili zgodę, brak jest przeciwwskazań do sprzedaży. 

Głosowanie:

Kto  jest  za  przyjęciem  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie 
nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym  Safronka?

6 – za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący
(Podczas głosowania radna J.Olszewska nieobecna)

Komisja jednogłośnie przyjęła omawiany projekt uchwały. 

Ad. pkt. 1 r.
Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości 

położonej w obrębie ewidencyjnym Wiłunie.  

Kierownik  Wrzeszczyński  przedstawił  lokalizację  przedmiotowej  działki.  Komisja 
uznała, że skoro mieszkańcy wyrazili zgodę, brak jest przeciwwskazań do sprzedaży. 

Głosowanie:

Kto  jest  za  przyjęciem  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie 
nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym  Wiłunie

7 – za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący

Komisja jednogłośnie przyjęła omawiany projekt uchwały. 

Ad.pkt 1 s. 
Projekt uchwały w sprawie uznania rolnictwa za priorytet Polskiej Prezydencji 
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w Unii Europejskiej i wyrównania dopłat dla polskiego rolnictwa.

Uchwała  ma  charakter  niewiążącego  wezwania  adresata  zewnętrznego,  w  tym 
przypadku Prezesa Rady Ministrów do określonego postępowania, podjęcia inicjatywy. 

Głosowanie:

Kto jest  za  przyjęciem projektu  uchwały w sprawie  uznania rolnictwa za priorytet 
Polskiej Prezydencji w Unii Europejskiej i wyrównania dopłat dla polskiego rolnictwa?

7 – za
0 – przeciw
0 – wstrzymujący

Komisja jednogłośnie przyjęła omawiany projekt uchwały. 

Ad. pkt. 2
 Wniosek  Nidzickiego  Funduszu  Lokalnego  o  dofinansowanie  przez  Gminę 
Janowiec Kościelny konkursu grantowego w ramach programu Działaj Lokalnie. 

Nidzicki  Fundusz Lokalny zwrócił  się  z  wnioskiem o dofinansowanie przez gminę 
konkursu grantowego. Kwota wnioskowego dofinansowania do 5 tysięcy złotych. Komisja w 
dyskusji  zgodnie  uznała,  że  kwota  ta  jest  zbyt  wysoka.  Komisja  zaproponowała  (w 
głosowaniu 7-za) aby dotacja na ten cel dla Nidzickiego Funduszu Lokalnego wyniosła 2 
tysiące złotych. 

Ad. pkt. 3 
 Omówienie  tematu dotyczącego przygotowania  dokumentacji  technicznej  na 
budowę  wodociągów  i  rozwiązania  problemu  gospodarki  wodno-ściekowej  w 
Safronce.

Pani  Wójt  wyjaśniła,  że  do  chwili  obecnej  nie  udało  się  rozwiązać  problemu 
kanalizacji w Safronce. Jest szansa na uzyskanie dofinansowania, ale do końca bieżącego 
roku gmina musi posiadać stosowny kosztorys i projekt techniczny. 

Kierownik Halina Wyszyńska wyjaśniła, że kanalizacja z Safronki do Kuc to ogromne 
koszty  i  potrzeba  budowania  wielu  studni  przepływowych.  Najłatwiej  uzyskać  środki 
finansowe z zewnątrz na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków. Najkorzystniejszą 
alternatywą jest  biologiczna oczyszczalnia  ścieków.  Nie wymaga ona rozsączania wody. 
Pojawiły się firmy, które proponują takie rozwiązania w przystępnej cenie. Są to zbiorniki  
które wymagają miejsca, gdzie odprowadzana będzie woda. Przy takich  oczyszczalniach 
będzie  potrzeba  jedynie  raz  w  roku  wywozu  osadu.  Przy  projekcie  budowy  takich 
oczyszczalni  zostałaby  włączona  modernizacja  oczyszczalni  ścieków  w  Kuchach. 
Poinformowała,  że  analizuje  wszystkie  warianty i  dokładnie  bada funkcjonowanie  takich 
oczyszczalni. 

Wątpliwości radnych wzbudziła kwestia płatności za kanalizację. Czy mieszkańcy nie 
będą płacić i problem ścieków zostanie rozwiązany dla mieszkańców Safronki bezpłatnie. 
Kierownik  wyjaśniła,  że umowy zawierane z mieszkańcami  będą tak skonstruowane,  że 
opłaty  będą.  Dodała,  że  jeśli  wyniknie  potrzeba  udziału  finansowego  mieszkańców  w 
kosztach inwestycji to takie opłaty również zostaną pobierane. 

Po  dyskusji  komisja  uznała,  że  przedstawione  rozwiązanie  jest  znacznie 
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korzystniejsze i bardziej ekonomiczne niż budowa kanalizacji z Safronki do Kuc. 
Ad. pkt. 4
 Temat rozliczenia umowy na wykonanie projektu technicznego dla centrum wsi 
Janowiec Kościelny.

Pani  Wójt  wyjaśniła,  że  został  przygotowany  projekt  oraz  kosztorys  na 
zagospodarowanie centrum wsi Janowiec Kościelny. Według kosztorysu koszt tej inwestycji 
to prawie  2,5 mln złotych – nie ma więc możliwości realizacji  tej inwestycji.  Aby jednak 
skorzystać z przygotowanego projektu proponuje wydzielić część z całości tego zadania i 
wykonać chodniki  i  parking w centrum Janowca Kościelnego,  oraz chodnik do Janowca 
Szlacheckiego,  ze  względu  na  duże  niebezpieczeństwo  pieszych  zmuszonych  do 
korzystania z poboczy. Środki zostały w budżecie po rozstrzygnięciu przetargu na II etap 
remontu  drogi  powiatowej  –  koszt  po  przetargu  jest  niższy  o  prawie  150  tyś  zł  niż 
zaplanowane zostało w budżecie. 
Radni przegłosowani przedstawioną propozycję:

Kto jest za rozbudową centrum Janowca Kościelnego w przedstawionym zakresie: 

6 – za
1 – przeciw
0 – wstrzymujący

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawioną propozycję. 

Ad. pkt. 5 
 Sprawy różne. 

Pani  Wójt  wystąpiła  do  radnych  o  opinię  na  temat  wykonania  projektu  budowy 
wodociągów  na  koloniach  i  miejscowości  Zabłocie  Kanigowskie.  Pani  Skarbnik 
przypomniała  o  ograniczonych  środkach  w  budżecie  gminy.  Komisja  uznała  jednak,  że 
należy  przygotować  projekt  na  budowę  wodociągów  i  stopniowo  podłączać  kolonie, 
najprostsze podłączenia wykonywać może Samorządowy Zakład Gospodarki Komunalnej 
(Szczepkowo-Zalesie  kolonia  i  Bielawy  kolonia).  Zdaniem  Komisji  projekt  zawierać 
powinien:  Zabłocie  i  Zabłocie  – kolonia,  Kuce-kolonia,  Szczepkowo -Zalesie  –  kolonia  i 
Bielawy – kolonia. 

Kto  jest  za  wykonaniem  dokumentacji  projektowej  na  podłączenie  Zabłocia 
Kanigowskiego oraz kolonii do wodociągu?

6 – za
0– przeciw
0 – wstrzymujący

(radny Zakrzewski nieobecny podczas głosowania)

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawioną propozycję. 

Kierownik  Wrzeszczyński  przedstawił  komisji  pismo  od  Agencji  Nieruchomości 
Rolnych,  która  chce  nieodpłatnie  przekazać  gminie  działki  -  głównie  drogi  w 
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miejscowościach:  Gniadki,  Wiłunie,  Safronka,  Pokrzywnica  i  Kuce.  Przejęcie  tych  dróg 
będzie  stanowiło  obciążenie  dla  gminy  obowiązkiem  utrzymania  i  remontów.  Komisja 
postanowiła aby odmówić przejęcia działek od Agencji. 

Pani Sekretarz poinformowała, że Kolegium Sądu Okręgowego w Olsztynie ustaliło 
liczbę 2 ławników, którzy powinni być wybrani przez Radę na kadencję 2012-2015. 

Komisja  została  poinformowana,  że  reprezentantami  gminy  w  Izbach  Rolniczych 
zostali  Pan Wojciech Szypulski  i  Pan Zenobiusz Szczepkowski, oraz o tym, że likwidacji 
ulega Agencja Pocztowa w Zaborowie a utworzony zostaje punkt w Nowej Wsi Wielkiej. 

Pani  Wójt  przedstawiła  propozycję  nagradzania  najlepszych  uczniów  szkoły 
podstawowej  i  gimnazjum.  Poprosiła  radnych  o  opinię  w  kwestii  wysokości  nagrody 
„PRIMUS INTER PARES”. Ostatecznie komisja ustaliła wysokość nagrody na 500 złotych. 

Radna  Olszewska  zwróciła  uwagę  na  znikome  nagradzanie  uczniów  za  wyniki 
uzyskiwane w sporcie. 

Radna  Szczepkowska  wnioskuje  o  poprawę  zjazdu  z  drogi  powiatowej  w 
miejscowości Szczepkowo – Borowe. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
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